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گاه
ن مهرداد نجفی کمک داور زنجانی فوتبال ایران که فصل گذشته در بازی های زیادی پرچم زده بود، چند 

روز پیش اقدام به خودکشی کرد و این روزها در بیمارستان بستری است. این کمک داور جوان که در زمان 
ریاست فریدون اصفهانیان در کمیته داوران در بازی های زیادی پرچم زده بود، در فصل جدید که هدایت 
ممبینی ریاست کمیته داوران را به عهده گرفته، در هیچ بازی حضور نداشت و برادرش هم در مصاحبه ای 
خودکشی او را به قضاوت نکردن در لیگ برتر ربط داده است. البته آخرین خبر از بهبود وضعیت این کمک 

داور که چند روزی در کما بود، حکایت دارد. 

کمک داور 
لیگ برتری 

خودکشی کرد!
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 بازگشت استراماچونی

مهم تر از استقلال و شاهین
شــهروند|  هفته پانزدهم و پایانی نیم فصل اول 
رقابت های لیگ برتر امروز با برگزاری چهار مسابقه به 
پایان می رسد. پرسپولیس با هدایت گابریل کالدرون 
که فصل را با فرازونشیب های بســیار زیاد و باختن به 
تمام تیم های بالای جدولی به جز اســتقلال شــروع 
کرده بود،  در هفته های اخیر توانســته از غفلت سایر  
مدعیان اســتفاده کند و دوباره یکی از مدعیان اصلی 
کورس قهرمانی باشد. سرخپوشــان از ساعت 15 در 
ورزشگاه شهدای شهر قدس باید به مصاف سایپا بروند.
پارس جنوبی جم از ساعت 15 و30دقیقه میزبان تیم 
بدون شکست مسجد ســلیمان است.  هدایت مهدی 
تارتار که تقابل مهدی این مربی با جمی ها مهم ترین 
نکته این مسابقه است. گل گهر سیرجان تیم پانزدهم 
جدول از ساعت 16 باید در ورزشگاه خانگی خود میزبان 
ذوب آهن باشد. صنعت نفت آبادان که با وجود بحران 
مالی نتایج خوبی گرفته نیز، از ســاعت 16 و40دقیقه 
در ورزشــگاه تختی آبادان به مصاف ماشین ســازی 
تبریز خواهد رفت.بازی اســتقلال صــدر جدولی با 
شاهین بوشهر قعرجدولی از ســاعت 17 و30دقیقه 
امروز در ورزشــگاه آزادی برگزار می شود. استقلال تا 
قبل از برگزاری بازی هــای عقب افتاده تیم های بالای 
جدولی ، برای تثبیت موقعیت خوب خــود در بالای 
جدول به سه امتیاز مسابقه نیاز مبرم دارد. مهم ترین 
اتفاق درباره این بازی اما بازگشــت اســتراماچونی به 
اســتقلال بعد از یک هفته جنجالی است. در روزهای 
اخیر ارگان های مختلف بسیج شــدند تا مشکل او را 
حل کنند و اســتراماچونی طبق خواسته هواداران به 
استقلال بازگردد. درنهایت با پرداخت حقوق کامل او 
و حتی 50 هزار یورو پول اضافه ای که درخواست کرده 
بود، مشکلات از ســر راه برداشته شد. تنها مشکل در 
این پرونده موضوع واریز پول به حساب مربی ایتالیایی 
به علت تحریم های بانکی بود که به سختی انجام شد. 
حالا همه منتظر بازگشت اســتراماچونی به نیمکت 
استقلال در بازی امروز و ادامه راه با استقلال هستند. 
به  هرحال این مربی با اینکه به کشورش بازگشته بود، 
اما در روزهای اخیر هم با بازیکنان در تماس بوده و به 
صورت تلفنی آنها را تمرین داده و تمام اتفاقات و شرایط 

شاگردانش را دنبال کرده است. 

انتخاب وزیر این بار مخالفی نداشت

استقبال ورزشی ها از جانشین 
داورزنی

شــهروند| بــا اینکه 
چند ســال قبل هم اتفاق 
مشابهی رخ داد و یک رئیس 
به  فدراســیون)داورزنی( 
 عنوان معــاون وزیر ورزش 
معرفــی شــد و در ادامه 
انتقادهــای زیادی صورت 
گرفت، اما تکرار  ایــن ماجرا با انتخاب مهدی علی نژاد 
به عنوان معاون ورزش قهرمانی و حرفه ای با استقبال 
 جامعه ورزش همراه بود. رئیس فدراسیون ووشو که از 
همان روز استعفای داورزنی و حتی  پیش از آن به عنوان 
یکی از گزینه های حضــور در کلیدی ترین معاونت 
وزارت ورزش به شــمار  می رفت، بالاخره با حضورش 
در این وزارتخانه به بلاتکلیفی در این پســت حساس 
پایان داد. از یک ماه قبل که داورزنی به  دلیل حضور در 
انتخابات فدراسیون والیبال از سمتش کنار  رفته بود، 
وزیر ورزش با گزینه های زیادی رایزنی کرد و درنهایت 
حکم سرپرست معاونت  قهرمانی وزارت ورزش را به نام 
علی نژاد زد.  علی نژاد که از سال 86 ریاست فدراسیون 
ووشو را برعهده دارد، در چهل ودوسالگی در شرایطی 
 به وزارتخانه راه یافت که طی سال های اخیر، توانسته 
ووشــوی ایران را به قهرمانی در جهان  برساند؛ اتفاقی 
تاریخی که با توجه به قدرت بــالای چینی ها در این 
رشــته در هیچ کشــور  دیگری رخ نداده بود.  او حالا 
ماموریت مهمی در فاصله هفت ماه مانده تا شــروع 
المپیک 2020 در مهم ترین معاونت  وزارت ورزش در 
پیش دارد؛ معاونتی که دائما با فدراسیون ها در ارتباط 
اســت و عملکرد آنها  را رصد می کنــد. علی نژاد که با 
قبول این سمت باید به ریاست طولانی مدت خود در 
فدراسیون  ووشــو پایان دهد، عنوان کرده فعلا در هر 
دوسمت حضور خواهد داشــت، اما قطعا در آینده ای 
 نزدیک مجبور به ترک فدراســیون ووشو خواهد شد. 
 انتخاب علی نژاد که عضو تأثیرگذار فدراسیون جهانی 
ووشو است، نه تنها انتقادی  را از وزیر در پی نداشت، بلکه 
با اســتقبال اهالی ورزش همراه شد تا او در فضای آرام 

کار  خود را آغاز کند.  

شهروند|  در روزهایی که پیست های اسکی مختلف در کشور درحال بازگشایی 
اســت، ویدیویی در فضای مجازی با عنوان »حادثه وحشتناک در پیست اسکی 
سپیدان استان فارس« دست به دست می شــد. این ویدیو که نشان از یک حادثه 
هولناک برای یک پسرجوان در هنگام استفاده از زیپ لاین داشت، این طور صحنه 
را به بیننده القا می کرد که شاید این فرد تا آستانه مرگ هم پیش رفته باشد و این 
علامت ســوال را در ذهن همه ایجاد کرده بود که ســهل انگاری چه کسی باعث 

روی دادن چنین اتفاقی شده است.
ویدیوی ترسناک از سپیدان

پیست اسکی سپیدان استان فارس که دارای وســایل تفریحی دیگری همچون 
تله کابین و زیپ لاین هم هست، هرساله میزبان بسیاری از علاقه مندان به ورزش های 
زمستانی در فصل سرماست. انتشار یک ویدیو در فضای مجازی که شاید هرکسی با 
دیدن آن به شدت ناراحت می شد، انتقادهای زیادی نسبت به مسئولان این پیست به 
همراه داشت و در کل باعث شد بار دیگر استانداردنبودن تجهیزات پیست های مختلف 
اسکی در سراسر کشور مورد توجه قرار بگیرد. در این ویدیو فردی که سوار بر زیپ لاین 

شده، در انتهای مسیر به شدت با میله آهنی برخورد می کند و روی هوا معلق می ماند. 
ابراز بی اطلاعی فدراسیون اسکی

بعد از انتشــار این ویدیو با مسئولان فدراسیون اســکی تماس گرفتیم. با اینکه 
تمامی مسئولان در جریان این اتفاق قرار داشتند، اما از سرنوشت فرد حادثه دیده 
ابراز بی اطلاعی کردند. فدراسیون نشین ها با تأکید بر اینکه این پیست زیرنظر بخش 

خصوصی اداره می شود، مسئولیتی بر گردن خودشان در این ماجرا نمی دیدند. البته 
تقریبا تمامی پیست ها در سراسر کشور به صورت پیمانکاری به بخش خصوصی 

واگذار می شود، اما مجموعه تفریحی سپیدان فارس مالک خصوصی دارد. 
شکایت اداره استاندارد از پیمانکار

مدیرکل استاندارد استان فارس خیلی زود به این ماجرا ورود کرد و واکنش نشان 
داد: »فردی که دچار سانحه شده، شکایت کند یا نکند، اداره کل استاندارد فارس به 
دلیل مسئولیتی که در قبال شهروندان دارد و اینکه جرم عمومی رخ داده، وارد عمل 
شده و از متخلف شکایت کرده اســت.« زیپ لاین سپیدان به دلیل نبود استاندارد 
قابلیت راه اندازی نداشته و حادثه ای که برای یکی از شهروندان رخ داد و کلیپ آن در 
فضای مجازی منتشر شده، نشانگر استفاده غیرقانونی مالک این مجموعه است که 
به همین دلیل پرونده علیه او تشکیل شده و قطعا با متخلف برخورد قانونی صورت 

خواهد گرفت.«
فرد حادثه دیده جان سالم به در برد

فردی که در این حادثه دچار مصدوم شــده، خیلی زود به بیمارســتان اعزام و 
آزمایش های مختلفی روی او انجام شد، حتی بعد از بررسی های اولیه در بیمارستان 
سپیدان، این فرد به بیمارســتان شیراز اعزام شــد و آزمایش های بیشتری روی 
او صورت گرفت. درنهایت بعد از چندســاعت این فرد که در فیلم به نظر می رسید 
حتی احتمال مرگ او وجود داشته باشد، از بیمارستان مرخص شد. البته کوفتگی و 
درد از ناحیه های مختلف در بدن جزو عوارض این حادثه برای فردی بود که سوار بر 

زیپ لاین غیراستاندارد شده بود. 
ظریفکار: فیلم از زاویه بدی گرفته شده

برای پیگیری بیشتر ماجرا با اصغر ظریفکار، مدیرعامل مجموعه پولادکف سپیدان 
تماس گرفتیم. او درباره چرایی رخ دادن این حادثه به »شهروند« می گوید: »متأسفانه 
ترمزی که باید برای توقف فرد استفاده می شــد، پاره شده بود. البته در فیلمی که 
پخش شده، زاویه طوری است که همه فکر می کنند اتفاق وحشتناکی رخ داده، اما 
واقعیت این است که در انتهای میله ای که فرد با آن برخورد می کند، فنری است و تا 
چهارمتر قابلیت انعطاف دارد. البته ما هم خودمان را مقصر می دانیم، اما این طور که 
من از پیمانکار زیپ لاین پرسیدم، پروسه دریافت استاندارد درحال انجام بوده است.«

او همچنین می افزاید: »این اتفاق خدا را شکر به خیر گذشت و ما هم فعلا زیپ لاین 
را تعطیل کردیم، اما از مسئولان هم می خواهم که به جای برخورد پلیسی به بخش 

خصوصی کمک کنند. ما هم به دنبال رفع نواقص خودمان هستیم.«

ترمزی که نگرفت؛ زیپ لاینی که به انتهای خط نرسید

پشت پرده حادثه وحشتناک در پیست اسکی سپیدان
 مدیرعامل مجموعه در گفت وگو با »شهروند«: به جای برخورد پلیسی به ما کمک کنند

  در گزارش روزنامه شــهروند هم به همین مسأله 
اشاره شده است که مدیران باشگاه از وجود این اسناد 
و اتفاقاتی که درباره زمین مــورد نظر رخ داده اظهار 

بی اطلاعی کرده اند.
می دانم. مدیران باشگاه اعلام کرده بودند اسناد وجود ندارد. 
من آقای فتحی را به واحد مالی ساختمان باشگاه بردم. گفتم 
خود شما هم حتما باید حضور داشــته باشید. آقای فتحی 
گفتند هر چه شما بیاورید من قبول می کنم و بحثی نیست. باز 
هم تأکید کردم اتفاقا شما حتما باید همراه بنده باشید که فردا 
روزی حرف و حدیثی به وجود نیاید و نگویید اسناد این جوری 

شد و اون جوری شد.
  پس الان مدیران باشــگاه استقلال هم کاملا در 

جریان اتفاقات مربوط به این پرونده قرار دارند؟
به هر حال، برای آدم راحت حرف و حدیث درست می کنند. 
من تمام این مدارک را در واحــد مالی در حضور مدیرعامل 
باشگاه از اسناد خارج  و کپی برابر اصل کردم و برای سازمان 

بازرسی کل کشور و دادگاه فرستادم.
  صحبت های شما نشــان می دهد اشاره روزنامه 
شهروند درباره ابهامات مربوط به این پرونده و ورود 
نهادهای نظارتی و برگزاری جلسات دادگاه هم درست 

بوده است.
بله، نهادهای بازرســی و دادگاه به این مســأله رسیدگی 

می کنند. نگرانی خاصی هم وجــود ندارد. ضمن اینکه اصلا 
زمین گم شدنی و پیداشدنی نبوده اســت. الان هم به هیچ 

عنوان نمی  خواهم شلوغش کنم یا تکذیبش کنم. 
  اما این گزارش تکذیب شدنی نیست. چون شما 
هم تمام اتفاقات را تأیید کرده اید و پرونده در محاکم 

قضائی درحال رسیدگی است.
این اتفاق افتاده است. ان شــاءالله رأی نهایی را که از دادگاه 
گرفتم، به حساب آن کســی که گزارش های غلط به بیرون 
داده، می رســم. الان وقت این کار نیست و باید به دادگاه بروم 
و منتظر رسیدگی به پرونده باشم. درباره داستان این زمین هم 

باید توضیحاتی به شما بدهم.
  بفرمایید.

من زمینی خریدم. خودم شخصا نصف پول آن را پرداخت 
کردم و نصف دیگرش را هم با پول روزنامه اســتقلال جوان 
پرداخت کردم. این زمین کشــاورزی و صیفی کاری بود که 
خریداری اش کردیم. بعد در جلســه هیأت مدیره باشــگاه 
اســتقلال گفتیم که اینجا برای کمپ استقلال جای بسیار 
خوبی است. پولش را هم که ما داده ایم و شما الان نمی خواهد 
پس بدهید و بعدا مبلغ آن را به ما بدهید. تنها کاری که باید 
بکنید این است که پول بدهید تا روی این زمین سرمایه گذاری 

کنیم و ساخت وساز برای کمپ استقلال انجام دهیم.
  هیأت مدیره هم با این مسأله مخالفت کرده بود.

بله، اعضای محترم هیأت مدیره مخالف این طرح و اتفاق 
بودند. البته به آنها گفتم با این پــروژه مخالفت نکنید. در 
نتیجه مذاکراتی که انجام شد ، محمدحسین قریب به عنوان 
نماینده هیأت مدیره قرار شد شرایط زمین، باشگاه و پروژه 
احداث کمپ را در زمین مورد نظر در گیلان بررســی کند 
و در جلســه بعدی به هیأت مدیره گزارش دهد. در جلسه 
بعدی هم ایشان آمدند و در نتیجه تحقیقات خود گفتند 
این زمین را نمی  خواهند. ما هم سند را زدیم به نام استقلال 

جوان.
  به نظر می رسد اشکال نهادهای نظارتی هم به همین 
مسأله باشد. شما به عنوان مدیرعامل وقت باشگاه به 
نام باشگاه بزرگ و مردمی استقلال توانسته اید یک 
معامله قابل توجه تجاری برای خریداری یک زمین 
انجام بدهید. منتهی درنهایت بــا مراحلی که به آن 
اشاره کردید، سند زمین را به نام شرکت زیرمجموعه 
خودتان که تقریبا هم نام باشــگاه اســتقلال است 
)اســتقلال جوان( انتقال دادید. دربــاره این اتفاق 

می توان مباحث حقوقی قابل توجهی   مطرح کرد.
درســت اســت، من این زمین را برای باشــگاه استقلال 
خریداری کردم. راســتش را بخواهید بــه هیچ عنوان فکر 
نمی کردم باشگاه اســتقلال با این طرح و پروژه بسیار خوب 

مخالفت کند، اما وقتی نخواستند، مالکیت را تغییر دادیم.
  شما اختیار داشــتید که از جیب شخصی با نام 
باشگاه اســتقلال کار تجاری کنید و پروژه ای را که 
هیأت مدیره با آن مخالف است به صورت شخصی پیش 

ببرید؟
به هر حال چند نکته وجود دارد. من برای کمک به استقلال 
و انجام کاری بزرگ رفتم و این زمین را خریدم و سندش را هم 
زدم به نام استقلال. در آن  سال، اساسنامه باشگاه خصوصی و 
غیرانتفاعی بود، نه دولتی. بنده هم به عنوان مدیرعامل اختیار 
عمل داشــتم و هیأت مدیره هم این اختیار را به من تفویض 
کرده بود. درواقع باشــگاه استقلال 6 سال بعد از این معامله و 

اتفاقاتی که رخ داد، اساسنامه اش تغییر کرد.
  اسناد و مدارک مالی مربوط به معامله زمین نزد شما 

موجود است؟
بله، آنها را به ســازمان بازرســی و دادگاه هــم ارایه دادم.  
برای خرید این زمین کاملا مشخص است چه کسی پول را 

داده اســت. من خریده ام با نام باشگاه استقلال. وقتی دیدم 
هیأت مدیره مخالفت کرد و گفتند نه بودجه برای ســاخت 
کمپ در گیلان داریم، نه نیاز؛ من هم سند را زدم به نام کسی 
که پول را برای خرید داده اســت؛ یعنی استقلال جوان. این 
کلیات کار است. منتهی وقتی از دادگاه منع تعقیب گرفتم 
درباره آن صحبت های لازم دیگر را انجام می  دهم. اما انتقادی 
که به گزارش شما دارم این اســت که نوشته اید فساد اتفاق 
افتاده که هیچ فسادی در کار نیســت و این قاضی و دادگاه 
هستند که باید فســاد را تشخیص بدهند. مسأله بعدی هم 
مربوط به بی اطلاعی مســئولان باشــگاه از وجود اسناد در 
باشگاه اســت که درســت نبود و همان طور که گفتم اسناد 

اتفاقات در باشگاه وجود داشت.
  مدیران باشگاه در جواب استعلام  و تماس ها تأکید 
کرده بودند در جریان سرنوشت این معامله و زمین و 
اتفاقات مربوط به آن نبوده اند و اگر خودتان شخصا به 
ساختمان باشگاه استقلال نمی رفتید شاید باز هم در 

جریان قرار نمی گرفتند.
به هر حال سازمان بازرســی با حضور در باشگاه استقلال 
درحال بررسی اســناد و مدارک مالی است. همین الان هم 
نمایندگان بازرسی این اسناد را پیدا کرده اند و روی آن دست 

گذاشته اند.
  رقم معامله این زمین چقدر بود؟

رقم اگر بزرگ هم باشد، اصلا اگر غول هم باشد، مشخص 
است که چه کســی پول را داده است. وقتی کسی پولی داده، 
شما نمی توانید به او بگویید چرا خریدی؟ خب، پولش را داشته 
و داده و خریده است. به هرحال خریداری این زمین و ماجرای 
انتقال سند آن 18 سال پیش اتفاق افتاده است. از آن موقع تا 
الان هم نتوانسته ام این زمین را بفروشم، چون زمین معارض 

پیدا کرده و همین طوری روی هواست.
  رســیدگی به پرونده در دادگاه  در چه مرحله ای 

است؟
از همان موقع که بنده را خواستند در یکی، دو جلسه دادگاه 
شرکت کردم و به دنبال منع تعقیب هستم. ما قبلا اسناد مالی 
پرداختی و دریافتی مربوط به خریــدار که خودمان بودیم و 
فروشنده را در اختیار داشــتیم. همه را به دادگاه دادیم. حالا 
اسناد باشگاه را هم درآورده ایم و مدارک را تکمیل تر کرده ایم 

تا ببینیم در دادگاه چه اتفاقاتی رخ می دهد.

 پاسخ علی فتح الله زاده 
به ابهامات پرونده جنجالی زمین گمشده استقلال  

 پول زمین را از جیبم دادم
 اما به نام استقلال کردم

  18 سال است نتوانسته ام زمین را بفروشم
  وقتی هیأت مدیره زمین را نخواست، آن را به نام »استقلال جوان« کردم

  به دنبال حکم دادگاه و منع تعقیب هستم     

گروه ورزش- حسین قهار| »زمین گمشده استقلال در گیلان پیدا شد«؛ این تیتر گزارشی است که روز پنجشنبه 
گذشته در روزنامه شهروند منتشر شد و بازتاب گسترده ای در محافل ورزشی داشت. در این گزارش به دلیل در نظر گرفتن 
مســائل حقوقی و ورود نهادهای نظارتی به پرونده، اطلاعات جزیی ارایه نشد. حتی به نام مدیرعامل استقلال که پرونده 
مربوط به زمان مدیریت او بود هم اشاره ای نکردیم. چیزی هم که هواداران استقلال باید در جریان آن قرار می گرفتند این 
بود: »در پروسه انجام مراحل قانونی واگذاری باشگاه استقلال به بخش خصوصی،  در راستای استعلام هایی که برای تعیین 
دارایی های استقلال صورت گرفت، مشخص شده بود در  سال 1380 زمینی به نام باشگاه استقلال در شهرستان آستانه 
اشرفیه استان گیلان خریداری شد،  اما مدیرعامل وقت باشــگاه سند این زمین را پس از مدتی به نام یکی از شرکت های 
شــخصی خود که تشابه اسمی با اســتقلال هم دارد، انتقال داد. حالا بعد از 18 ســال نهادهای نظارتی روی این زمین و 
دارایی های باشگاه دست گذاشته اند و در حال پیگیری پرونده هستند.«با توجه به اتفاقاتی که در استقلال رخ داده و باشگاه 
منتظر تعیین مدیرعامل جدید است،  صبح روز پنجشنبه علی فتح الله زاده، گزینه مدیرعاملی این باشگاه با خبرنگار روزنامه 
شهروند تماس گرفت تا درباره گزارش منتشرشــده توضیح دهد. او درباره اتفاقات و ابهامات مربوط به خریداری زمین به 
نام استقلال و تغییر سند آن به نام روزنامه شخصی اش صحبت کرد. ما هم وظیفه داشتیم برای تنویر افکار عمومی به ویژه 
هواداران استقلال، ماجرای حیرت انگیز معامله زمین و ابهامات مربوط به دارایی باشگاه استقلال را با جزئیات بیشتری، با 
توضیحات شخص اول این پرونده، منتشر کنیم. با در نظر گرفتن اینکه حقیقت درنهایت در دادگاه و محاکم قضائی مشخص 
می شود.فتح الله زاده، صحبت های خود را با اشاره به این بخش از گزارش شروع کرد و سپس گفت وگوی او با »شهروند« شکل 
گرفت: »نکته اول درباره این است که گفته شده اسناد معامله این زمین و انتقال سندها در باشگاه استقلال موجود نیست 
که اصلا درست نبود. من همین هفته گذشته و قبل از تغییرات و اتفاقات اخیر به باشگاه استقلال رفتم و با آقای امیرحسین 

فتحی که آن موقع مدیرعامل بود، حرف زدم.«


